
 

 

 

 

NORDRE LAND KOMMUNE 
 

 

 

P R O T O K O L L 
FOR 

UTVALG FOR VILT- OG FISKEFORVALTNING 
 
 

Møtedato:  15.05.2012   Fra kl. 10.00 
Møtested: Møterom 4. etg., Rådhuset 
Fra saknr.: 02/12 Til saknr.: 05/12 
   
 
Av utvalgets medlemmer/varamedlemmer møtte 5 av 5 
 
 
 
Følgende møtte på møtet: 
 
Funksjon Navn Forfall Møtt for 
Leder Ole Sørbønsveen   
Medlem Tore Røbergshagen FO  
Medlem Kari Bjørkeli   
Medlem Ole Magnus Røstelien   
Medlem Tore Grimstad Kinn   
Varamedlem Anna Ekrem  Tore Røbergshagen 
 
 
 
 
NORDRE LAND KOMMUNE, Utvalg for vilt- og fiskeforvaltnint, den 30. mai 2012 
 
 
 
…………………………………………….. 
 
 
 



 
  
SAK NR.: 2/12  
ORIENTERINGER  
 
Behandling: 
 

1. Evaluering av rovviltlaget 

2. Referat fra hjorteviltseminar 

 
Vedtak: 
 

1. Ønsker å tone ned samarbeid med nabokommuner. 
Ønsker å bruke mer ressurser på egen kommune. 

       Stig Granseth tar over plassen til Nils Ingar Bakken i rovviltlaget.   
2. Det ble tatt opp og referert de viktigste sakene fra hjorteviltseminaret. 
 

 
   
SAK NR.: 3/12  
BESTANDSPLANER ELG 2012 - 2016  
 
Behandling: 
 
Ang. bestandsplaner for hjortevilt Nordre Land kommune. 
 
Viser til utsendt innkalling der bestandsplanforslag ligger vedlagt for de 6 store valdene ligger 
vedlagt. Plan for Synnfjell sameie kommer  på møte den 15.  
 
Jeg føler at vi kan diskutere et evt. samarbeid når det gjelder et felles mål for søndre og nordre 
land kommuner. Har lagt ved begge gjeldende mål for de 2 kommuner. 
 
Det er lagt opp til at vi skal ha mer målbare mål : 
 
Stamme opp/ned 
Beiteskader 
Viltulykker 
Jakttider 
Samarbeid med nabokommuner 
Samarbeid innad i kommunen 
Minsteareal 
Rådyr og hjort 
 
Dette er ting som Oppland fylkeskommune ønsker at vi skal ha med noe om. 
 
 
 
 
 
 
 



Dette er i tråd med krav fra revidert forskrift om forvaltning av hjortevilt gjeldene fra 
15.02.2012 
 
   
Noen tanker jeg har gjort om de forskjellige vald sine planer: 
 
Veståsen vald. 
 
Må ha med noe om mulighet til utvidet jakttid. 
Noen ord om rådyr. 
Noe klarere mål som tar med: bitetakst, sett elg pr. jegerdagsverk, slaktevekt. 
 
Beitetrykk er ok, men 0,5 sett elg pr. jegerdagsverk er noe høyt. 
 
VEDTAK: 
Planen godkjent med de kommentarer som er nevnt i utredningen. 
 
Østsinni vald. 
 
Tiltak: Redusere produksjonsdyr (ku) 
            Økt jakttrykk 
 
Rådyr må med. 
Ta med noe om utvidet jakttid. 
 
Beitetakst viser at elgstammen  må reduseres betraktelig. 
2011: beiteutnyttelse furu 82% 
 
Beiteutnyttelse ROS er 74% 
 
Slaktevekter viser en klar nedgang på alle kategorier elg. 
 
Klarere målsetting (beitetakst, slaktevekter osv) 
 
VEDTAK: 
Plan godkjent med de kommentarer som nevnt. Det bør være samarbeid mellom jaktfeltene på 
slutten av jakta. 
Økt vektgrense for kvige. 
 
Nordsinni vald. 
 
Klarere mål som de andre også mangler. 
 
Rådyr 
0,43 sett elg pr. jegerdagsverk er for høyt. 
Vise til mer konkret tallmateriell fra hjorteviltreg. og beitetakst. 
Litt om utvidet jakttid. 
 
Beitetakst viser at furu er litt overbeitet. 
 
 
 



VEDTAK: 
Plan godkjent med kommentarer. Fjerne vektgrense på uttak av hunndyr. Ta bort benevnelsen 
”bank” i planen. 
 

Nord Torpa vald. 
 
Rådyr må med. 
 
Sett elg pr. jegerdagsverk viser 0,43 som er noe høyt. 
 
Må ha med flere målbare mål (slaktevekt, beitetakst osv.) 
  
Utvidet jakttid. 
 
VEDTAK: 
Planen godkjent med kommentarer. 
 
 
Aust Torpa vald. 
 
Flere målbare mål ( som tidligere nevnt) 
 Øke kuavskyting, mer en 15%. 
Økt jakttid 
 
Rådyr 
Beitetakst viser at elgstammen må ned. 
 
VEDTAK: 
Plan godkjennes dersom kulepunkt 2 side 12 fjernes. 
Må øke kuavskyting, ellers som kommentarer viser. 
 
 
Vest Torpa vald. 
 
Elgstammen bør reduseres (se beitetakst) 
 
Målbare mål må med (som før nevnt) 
 
Rådyr 
 
Må øke kuandel til min. 20%. Fjerne deler av mål side 7 og 8. 
Side 7: Elgstammer størrlse osv. må revideres. 
Side 8: Målsetting om en større elgstamme osv. må fjernes. 
Andre tiltak – for å øke elgstammen osv. Derfor fredes tvillingku osv. fjernes. 
Hjortestammen på Vest-Torpa må reduseres pga mange klager, både muntlig og skriftlig. 
Dersom valdet ikke tar dette på alvor, må skadedyr tas ut av kommunens ettersøksjegere og 
dermed tilfaller kjøttet kommunen. 
Planen ellers godkjent. 
 
 
 
 



Synnfjell Sameie 
 
VEDTAK 
Vi forholder oss til 18.000 da. Som tidligere. Det er opp til valdet å dokumentere en evt. 
økning i areal. 
Tildeling som tidligere, 50% voksne og 50% kalv/ungdyr. 
Planen ellers godkjent. 
 
 
Økt jakttid. 
 
Samsvar mellom mål og tiltak. (valdet foreslår som mål å stabilisere stammen på dagens nivå, 
men har som tiltak å øke elgstammen) 
 
Konklusjon: 
 
Mye av det samme går igjen av mangler eller ting som bør være med. 
Valdlederne har fått brev den 17.04. om dette, men uten særlig respons. 
 
Når det gjelder utvidet jakttid, ble det presisert av Oppland fylkeskommune at det var en klar  
fordel med et samarbeid mellom nabokommuner med tanke på å få gehør for en evt. felles 
søknad. 
 
En av grunnene til at dette tas opp er det ansvar som rettighetshavere og kommunen har når 
det gjelder å sikre etter lov og forskrift en bestandsstørrelse som ikke forårsaker uakseptable 
skader og ulemper på andre samfunnsinteresser. Dette ansvar kan ikke rettighetshaverne ta 
uten en utvidet jakttidsramme. 
 
  
SAK NR.: 4/12  
FELLES MÅL FOR HJORTEVILTFORVALTNINGEN SØNDRE OG NORDRE LAND  
 
Vedtak: 
 

1. Felles mål for kommunene er ok. 
Det tenkes da på sikt og at hver kommune har et gjeldende mål for sin kommune. 

 
Ting som bør med: 

• Ta med noe om rekruttering. Legge til rette for ungdommen. 
• Hjortebestanden bør holdes så lavt nede som mulig. 
• Slaktevekter elg: kalv     70 kg 

ungdyr  140 kg 
• Beite: 40% beitegrad 
• Minsteareal bør være 3000 da. bak hver felte elg. 
• Sett elg pr. jegerdagsverk 0,3 

 
Mål må ut på høring. Legges fram i kommunestyret til høsten. 
 
 
 
 
  



SAK NR.: 5/12  
FORSLAG TIL BESTANDSPLAN HJORT  
 
Vedtak: 
 
Forslag om økt tildeling i h.h.t forslag (se tabell). Totalt 370 dyr over 5 år. 
 

 2012 2013 2014 2015 2016 SUM 
Veståsen 10 10 10 10 10 50 
Østsinni 12 12 12 12 12 60 
Nordsinni 12 12 12 12 12 60 
Vest 
Torpa 

12 12 12 12 12 60 

Aust 
Torpa 

12 12 12 12 12 60 

Nord 
Torpa 

12 12 12 12 12 60 

Synnfjell 
sameie 

2 2 2 2 2 10 

Torpa 
statallm. 

2 2 2 2 2 10 

Sum 74 74 74 74 74 370 
 

 
Viser til brev fra Bjørn Ruud som antyder uttak av skadehjort. Det har også framkommet 
mange muntlige henvendelser om voksende stamme. 
 
Dersom ikke rettighetshaverne greier å ta ut nødvendig antall dyr, må kommunens 
ettersøksjegere foreta uttak. Kjøttet blir da kommunens eiendom. 
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